

EXTRACT from a Report of the Proceedings of a Committee of the whole Legislative Council, upon a Bill (not yet passed) respecting the High Roads and Bridges in the central Districts of Quebec and Montreal.

The 1st clause proposed.  
Services by whom and how to be made.  
Appointment of Surveyors.

**B**E it enacted by His Excellency the Governor and the Legislative Council, and it is hereby enacted by the authority of the same, That (except as herein after mentioned) the services and charge of working upon, repairing and maintaining the public roads, shall be the duty of all the occupants or proprietors of lands fronting the same, who shall execute and perform the work in such manner as shall be directed from time to time under the authority hereby constituted for the purposes above-mentioned, consisting of a Surveyor General for the district, Deputy Surveyors for the parishes, Inspectors in each parish under them, and a Superintendent General over all, for the two districts of Quebec and Montreal.

That the Surveyor General of each district, and the Superintendent of both districts, be such persons as shall be thereunto appointed by commissions under the great seal; that the Deputy Surveyors be the Captains of Militia for the time being, and the Inspectors of roads such inferior Officers as by their Captains shall be appointed, every of which Officers shall take an oath to the following effect; "That he will without hatred or malice, favour or affection, faithfully and impartially execute the office and trust to which he shall be so commissioned or appointed, according to the laws for that purpose made, and to the best of his skill and understanding." Which said oath shall be taken by the Superintendent General, and the Surveyors General of the districts, before such person or persons having a *dedimus potestatem* to administer oaths to any public Officers, and by the Deputy Surveyors and Inspectors, before the Superintendent General or Surveyor General of the district, whenever thereunto by any of them required.

[This clause was rejected.]

Clause proposed to be substituted in stead of the above.

Be it enacted by His Excellency the Governor and the Legislative Council, and it is hereby enacted by the authority of the same, That the Surveyor General of the roads commissioned or to be commissioned for the districts of Quebec and Montreal, and all Captains of the Militia, having any concern in executing the trust mentioned in the act intitled, "An Ordinance for repairing and amending the public highways and bridges in the province of Quebec," shall severally take an oath to the following effect, "that he will without hatred or malice, favour or affection, faithfully and impartially execute the office and trust to which he shall be so commissioned or appointed, according to the laws for that purpose made, and to the best of his skill and understanding."

And whereas it was the usage and custom of the ancient government, prior to the British conquest of the province, to have an officer acting as Superintendent General over all the highways, under the stile or title of Grand Voyer for the whole province, and acting occasionally by subordinate Agents, and the present Government may conceive it to be for the public utility to constitute a Superintendent General of roads for more districts than one; be it also enacted by the same authority, That every such Superintendent General, by whatever name distinguished, shall take the like oath, which oath so to be taken by such Superintendent General, or by the Surveyor General of any particular district, shall be administered before such person or persons having *dedimus potestatem* for the taking the oaths of any public officers, and by the other subordinate officers above mentioned, whenever thereunto required, by and before such Superintendent General, or the Surveyor General of the district to which they may respectively belong, to whom authority is hereby given to administer the same. And if any under Surveyor or Inspector of roads shall decline his trust by refusing to take the said oath or otherwise, or shall signify his desire to be discharged therefrom by writing under his signature, to the Surveyor General of his district, it shall devolve upon such other fit person of the same parish, as the Surveyor General of the district shall nominate to the office of Under Surveyor or Inspector, with the approbation of the majority of the parishioners attending, on his notification of the time and place, in writing, for an election, affixed for two Sundays preceding the same, on the door of the church of the parish, and every person so elected, for refusing to serve for a year ensuing, or neglecting to take the said oath, when required, shall incur a penalty of pounds, and the like course shall be had for filling up all vacancies in future in the said subordinate offices of Under Surveyor and Inspector.

[This clause was adopted.]

2d. Clause proposed. Authority of the Surveyor General and the Superintendent General.

And be it further enacted by the same authority, That it shall be the duty, and within the sphere of the authority of a Surveyor General of the roads, or of the Superintendent General, in writing under his signature, to give order or process verbal respecting roads and bridges, and particularly to direct when, and where, and in what manner a permanent

EXTRAIT d'un Rapport des procédés d'un Comité de tout le Conseil Législatif sur un Bill (qui n'est pas encore passé) concernant les Chemins Public et Ponts dans les Districts centraux de Québec et de Montréal.

La premiere clause proposée.  
Par qui et comment les travaux seront faits.  
Nomination d'Inspecteurs.

**Q**U'IL soit statué par son Excellence le Gouverneur et le Conseil Législatif, et il est par ces présentes statué par la dite autorité, Que (excepté ce qui est ci-après mentionné) il sera du devoir de tous possesseurs ou propriétaires de terres de travailler, réparer et entretenir les chemins publics qui passeront sur le front d'icelles, qui exécuteront et feront les travaux en la maniere qui sera ci après ordonnée, de tems à autre, sous l'autorité instituée par ces présentes pour les objets ci-dessus mentionnés, consistante en un Inspecteur Général pour le District, en députés Inspecteurs pour les Paroisses, en sous Inspecteurs dans chaque paroisse, et en un Surintendant Général au dessus d'eux pour les deux districts de Québec et de Montréal.

Que l'Inspecteur de chaque District et le surintendant des deux Districts seront nommés par commissions sous le Grand seau; que les Députés Inspecteurs seront les Capitaines de Milice d'alors, et les sous Inspecteurs des chemins, tels Officiers subalternes qui seront nommés par leurs Capitaines et que chaque tel Officier prendra serment à l'effet suivant; "Que sans haine ou malice, faveur ou affection, il exécutera fidèlement et sans partialité la charge et place de confiance à laquelle il aura été commissionné ou nommé conformément aux Loix sur cet objet, et au meilleur de sa Connoissance et Jugement." Que tel serment sera pris par le Surintendant Général et les Inspecteurs Généraux des Districts, devant tels qui auront un *dedimus potestatem* d'administrer les sermens à aucuns Officiers, publics et par les députés Inspecteurs et sous Inspecteurs, devant le Surintendant Général ou l'Inspecteur Général du District, lorsqu'ils en seront requis par aucun d'eux.

[Cette clause a été rejetée.]

Clause proposée à remplacer celle ci-dessus.

Qu'il soit à ces causes statué par son Excellence le Gouverneur et le Conseil Législatif, et il est par ces présentes statué par la dite autorité, que l'Inspecteur Général des Chemins commissionné ou qui le sera pour les Districts de Québec et de Montréal, et tous Capitaines de Milice, ou sous Inspecteurs ou Officiers Subalternes de Milice qui seront chargés d'exécuter le devoir mentionné dans l'Acte intitulé "Ordonnance qui répare et amende les Chemins et Ponts publics dans la Province de Québec," prendront respectivement serment à l'effet qui suit "Que sans haine ou malice, faveur ou affection, ils exécuteront fidèlement et sans partialité l'emploi de confiance auquel ils auront été ainsi Commissionnés ou nommés, conformément aux Loix sur cet objet et au meilleur de leur connoissance et jugement."

Et comme il étoit d'usage dans l'ancien Gouvernement, avant la conquête de la Province par la Grande Bretagne, d'avoir un Officier faisant les fonctions de Surintendant Général sur tous les Chemins publics, sous la dénomination de Grand Voyer pour toute la Province, qui agissoit par occasion par subdélégués, et que le Gouvernement actuel peut trouver qu'il est de l'utilité publique d'instituer un Surintendant Général des Chemins pour plusieurs Districts; Qu'il soit aussi statué par la dite autorité, que chaque et tel Surintendant Général, sous quelque dénomination qu'il puisse être, prendra le même serment qui sera pris par tel Surintendant Général ou par l'Inspecteur Général d'aucun District particulier, et administré devant quiconque aura un *dedimus potestatem* pour administrer les sermens à aucuns officiers publics, et les autres officiers subalternes ci-dessus mentionnés, quand ils en seront requis, prendront tel serment devant le Surintendant Général ou l'Inspecteur Général du District auquel ils appartiendront respectivement, qui sont par ces présentes autorisés à administrer tel serment. Et si aucun sous Inspecteur des chemins décline d'occuper cette place en refusant de prendre tel serment ou autrement, ou notifiera son désir d'en être déchargé par écrit sous sa signature, adressé à l'Inspecteur Général de son District, elle sera donnée à tel autre capable de la même Paroisse, que l'Inspecteur Général du District nommera sous Inspecteur avec l'approbation de la majorité des Paroissiens assemblés sur son avertissement par écrit du tems et du lieu de l'élection, qui sera affiché pendant deux Dimanches avant la dite assemblée, à la Porte de l'Eglise Paroissiale, et quiconque ainsi élu qui refusera de servir l'année suivante ou qui négligera de prendre le dit serment, lorsqu'il en sera requis encourra une amende de Livres et l'on prendra le même moyen pour remplir toutes places vacantes à l'avenir quant aux offices subordonnés d'Inspecteur.

[Cette Clause a été adoptée.]

Seconde clause proposée. Autorité de l'Inspecteur Général ou du Surintendant Général.

Et qu'il soit en outre statué par la dite autorité qu'il sera du devoir et dans la sphere de l'autorité de l'Inspecteur Général des chemins ou du Surintendant Général de donner des ordres ou Procès Verbaux par écrit sous sa signature, concernant les Chemins et Ponts et particulièrement d'ordonner dans quel tems, en quel endroit et de quelle maniere un Che-